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Besvarelse vedrørende lovligheden af udlejningscykler 
efter free floating-konceptet 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 5. 

august 2021 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

 

Spørgsmål 
Jeg blev ikke klogere af jeres svar… 
Må de mange cykler lovligt stå som de gør rundt omring i byen til 
udlejning - og hvis ikke - hvad gør forvaltningen så for at fjerne de 
ulovlige cykler? 
 
Hvornår forventer forvaltningen at være på plads med aftale og en 
fast regulering af tilstedeværelsen af cykler og løbehjul i byen? 
 
Med Venlig Hilsen 
 
Niels E. Bjerrum 

 

Svar 

Niels E. Bjerrum refererer her til et tidligere svar fra forvaltningen  

vedr. lovligheden af udlejningscykler efter free floating-konceptet. 

 

Udlejningsoperatørerne har efter den nye lov et krav på at få en 

aftale med kommunen om opstilling af cykler. 

 

Udfærdigelsen af aftalerne er pågående, og har forudsat såvel 

politisk som forvaltningsmæssig og juridisk stillingtagen, hvilket 

tidsmæssigt har forlænget processen med indgåelse af aftaler. Som 

oplyst i det tidligere svar er der udsendt udkast til aftaler til 

operatørerne. Forvaltningen forventer, at aftalerne er endeligt på 

plads inden for 1-2 måneder. 

 

Først når operatørerne har en aftale med kommunen gælder 

vejlovens §81a og kommunen kan uden varsel fjerne cyklerne på 

udbyders regning. På nuværende tidspunkt kan kommunen ikke 

pålægge udbyder udgifter til fjernelsen. Eftersom 

udlejningsoperatørerne med den nye lov har ret til at få en aftale 

med kommunen, og disse aftaler er under udarbejdelse, vurderer 

kommunen, at det vil være økonomisk uhensigtsmæssigt at indlede 

sager om fjernelse af cykler, inden de nye aftaler er på plads.  
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Svaret er offentligt tilgængeligt på kk.dk/artikel/spørgsmål-til-

teknik-og-miljøudvalget. 

 

Hans Christian Karsten 

Vicedirektør 
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